
Zpráva komise veřejného pořádku, dopravy, životního prostředí a odpadového 
hospodářství obce Svojetice 

Komise pro životní prostředí, veřejného pořádku, dopravy, odpadového hospodářství 
obce Svojetice se od svého zvolení 24. října 2022, věnovala řadě závažných otázek 
týkajících se stavu infrastruktury, ochrany přírody a životního prostředí. 

1. Stav komunikací a stavební činnosti 

V květnu roku 2023 komise informovala starostku obce a všechny zastupitele o aktuálním 
stavu 24 ulic. Z této zprávy vyplývalo, že nejhorší stav komunikace je v ulici V Průhonu – 
ulice vedoucí k mateřské školce – a tento katastrofální stav přetrvává od července 2022, 
kdy došlo ke zkapacitnění části kanalizačního řadu a stavebník neuvedl komunikaci do 
původního stavu. Komise toto hodnotí jako naprosté selhání stavební komise. Za další 
obecní komunikace, jejichž povrch lze považovat za nebezpečný, komise vyhodnotila 
ulice: Švestková, Do Údolí, Na Blatech, K Jezírku, část komunikace Na Obci, Spojovací 
a U Parku. Z minulého volebního období byla zvolena oprava některých obecních 
komunikací tzv. tryskovou metodou, konkrétně se dle sdělení obecního úřadu jednalo o 
ulice K Hájence, Mukařovská, Struhařovská, Srbínská, Podemlejnská, Na Výsluní, U 
Topolu, Na Obci – K Jezírku (část od křižovatky k Jezírku), Spojovací, Na Moklině, část ulice 
Lomená, Příčná a V Zátiší a křižovatky K Hájence x Ke Střelnici, K Hájence x K Ohradám, K 
Hájence x Na Blatech a K Hájence x Do Údolí,  přičemž oprava probíhala i na pozemcích, 
které nejsou ve vlastnictví obce Svojetice. Starostka uvedla, že na opravy se vztahuje 
záruka v délce dvou let, přičemž společnost na svých webových stránkách uvádí 
informaci, že záruky v délce dvou let poskytuje v případě, že objednavatel zvolí variantu 
s použitím nepraného kamene. Na variantu s použitím praného kamene poskytuje záruku 
v délce tří let a garantuje o 50% lepší přilnavost k vozovce a spojitost s emulzí a tím i delší 
životnost. Komise několikrát upozorňovala na nekvalitně provedenou opravu komunikací 
a upozornila na to, že trysková metoda musí být použita na pevný podklad a na novém 
povrchu se nesmí držet voda. 

Komise doporučila uplatnit reklamaci u všech ulic, u kterých došlo k opravě tryskovou 
metodou. 

Vzhledem k častým stížnostem na stav ulic U Parku, Švestková, Do Údolí, Na Blatech, K 
Jezírku a Spojovací pozastavení další stavební činnosti v těchto lokalitách, případně 
novou výstavbu podmínit vybudováním odpovídající přístupové komunikace. Stavební 
komise vydává souhlasná stanoviska, přestože si je dobře vědoma, že stav komunikací je 
katastrofální a kapacitně nedostačující. Jeden z příkladů, který komise uvádí je souhlasné 
stanovisko pro stavbu „BN - Svojetice, U Parku – kNN-č.parc.132/9“, vedené pod číslem 
jednacím 0101/2023/OU/DDo. Stavební komise ve svém stanovisku uvádí, že „V případě 
nezpevněné příjezdové komunikace, stavebník zajistí zpevnění této komunikace tak, aby 
byla nebyla poškozována a byla eliminována prašnost způsobená výstavbou v dotčené 



lokalitě“. Komise nerozumí této formulaci, ve které je uvedeno „byla nebyla 
poškozována“. Stavební komisi je dobře znám stav komunikace a je zřejmé, že vydané 
stanovisko nemůže zajistit odpovídající kvalitu života obyvatel v dané lokalitě. Jediným 
řešením je podmínění další výstavby v této lokalitě vybudováním komunikace 
v odpovídající šíři a kvalitě. V tomto případě je na místě vybudování asfaltového povrchu.   

Zastupitelstvo obce Svojetice schválilo přes nesouhlas komise převzetí nedokončené 
komunikace „V Průhonu“ parc. č. 211/7 do majetku obce Svojetice. Komise upozorňovala 
na to, že stav komunikace je neuspokojivý a bude v dohledné budoucnosti vyžadovat 
větší finanční investici. Zároveň tento postup zastupitelstva je v rozporu se zásadami 
obce Svojetice, že do svého vlastnictví bude přebírat jen ty komunikace, které budou 
zcela dokončeny (finální povrch, veřejné osvětlení, rozhlas). Obdobně pozemek 206/32, 
který je v soukromém držení, nesplňuje podmínky zásad obce na převzetí obcí jako 
stavebně dokončené komunikace, a přesto jej starostka navrhovala převzít do majetku 
obce. Komise upozornila, že postup zastupitelstva není v souladu s péčí řádného 
hospodáře.  

Dne 6. ledna 2023 došlo v ulici Na Skále k úplnému propadnutí kanálu. Tato závada byla 
komisí hlášena na Krajskou správu a údržbu silnic středočeského kraje a zároveň 
starostce i místostarostovi obce Svojetice. Komise dále upozornila starostku i 
místostarostu, že dle vyjádření Krajské správy a údržby silnic musí opravu zajistit obec 
Svojetice, protože propustek není v majetku Středočeského kraje. Komise se dotazovala 
na stav opravy 5. června 2023 nového místostarosty pana Kárníka, který dne 12. června 
2023 komisi sdělil následující „zjistíme v jaké fázi se oprava propadlého kanálu nachází“. 
Od té doby komise neobdržela žádnou informaci ohledně stavu opravy. Komise dne 3. 
února 2023 doporučila označení nebezpečného místa dopravní značkou např. směrovací 
deskou Z4. Dopravní značka byla umístěna, ale vzhledem k tomu, že je to již skoro rok od 
nahlášené závady, dopravní značení se propadá hlouběji do kanálu. 

2. Zimní údržba komunikací 

Neudržované a poškozené komunikace mohou představovat vážné riziko pro 
bezpečnost. Díry, nerovnosti a poškozené povrchy mohou ohrozit bezpečnost nejen 
chodců, ale i řidičů a cyklistů. Katastrofální stav komunikací může ztížit nebo zcela 
znemožnit přístup vozidlům zajišťujícím svoz komunálního odpadu. Nedostatečná 
údržba sněhu především z důvodu vozidel bránících průjezdu ulicí nebo jiných překážek 
na komunikaci, způsobuje nejen problémy zimní údržbě, ale také může ohrozit 
bezpečnost chodců. V neposlední řadě komplikuje práci zaměstnancům zajišťujícím 
svoz komunálního odpadu. Komise doporučila vypracování metodiky zimní údržby. 
Komise dále navrhovala, aby k informovanosti občanů, za jakých podmínek provádí 
zhotovitel úklid komunikací, zimní údržbu, byl využíván obecní rozhlas. 

 



3. Doprava a referendum o bezpečnosti 

Starostka obce Svojetice Martina Vedralová předložila na veřejném zasedání 11. října 
2023 návrh na vyhlášení místního referenda s odůvodněním „Zastupitelstvo obce chce 
pro občany Svojetic bezpečný příjezd do obce. Křižovatky ulic K Tehovci a Choceradská je 
nepřehledná, a proto navrhujeme bezpečný kruhový objezd, který zpomalí a zklidní 
příjezd do obce. Kruhový objezd je obecně vnímán jako prvek, který významně zklidňuje 
dopravu a výrazně zvyšuje bezpečnost účastníků silničního provozu. Zastupitelstvo obce 
vnímá vybudování toto dopravního prvku jako další prvek, který bude součástí 
bezpečnostních prvků v celé obci.“. Komise byla a je toho názoru, že o bezpečnosti nemá 
být vyhlašováno referendum. Členové komise navrhovali řadu racionálních řešení a 
všechna řešení zastupitelé Svojetice 2018 odmítli. Občané výstavbu kruhového objezdu 
odmítli s jasným výsledkem.  

Pro kruhový objezd: 67 

Proti kruhovému objezdu: 233 

Dne 30. října 2023 se na komunikaci II/113 a III/11314 v obci Svojetice objevil namalovaný 
kruhový objezd. Předseda komise ihned o tomto stavu informoval Krajskou správu a 
údržbu silnic, která potvrdila, že se jedná o vandalské dílo, které bylo ještě ten den 
odstraněno. 

Komise doporučuje, aby zastupitelé nevyužívali referendum k volbě o bezpečnosti. 
Bezpečnost občanů by měla být vždy prioritou. O bezpečnosti by neměli rozhodovat 
občané, ale odborníci.  

Vzhledem k jasnému výsledku (na což komise již upozorňovala na veřejném zasedání, 
kde byl předložen návrh vyhlášení referenda) vyzývá komise zastupitele Svojetice 2018 
k uhrazení všech nákladů spojených s vyhlášením místního referenda, vydáním 
mimořádného čísla Svojetického fóra, a to na transparentní účet obce Svojetice do 
jednoho měsíce. 



 

 

Začátkem roku 2024 komise obdržela výzvu od zastupitele Pavla Churáčka, který 
poukazoval na „divoké parkování“ v prostoru kolem obchodu v ulici Na Obci, kde 
zastupitel bydlí. Komise na tuto výzvu reagovala tak, že opakovaně apelovala na 
zpracování projektu dopravního značení. Komise dávala několik návrhů řešení, jak na 
pracovních schůzkách zastupitelů, tak na veřejných zasedáních zastupitelstva obce 
Svojetice. Zastupitele Pavla Churáčka odkázala i na návrh zastupitelů PRO Svojetice, č. 
2023 – 08 – 122, kde zastupitelé navrhovali řešení úpravy dopravního značení nejen v ulici 
Na Obci X Choceradská. Tento návrh nebyl schválen jen o jeden hlas a zastupitel Pavel 
Churáček hlasoval proti tomuto návrhu. Pan Churáček na vyjádření komise nereagoval. 
Členka komise Hana Bajerová k tomu dodala, že situace s parkováním je špatná nejen u 
obchodu Na Obci, ale i před Pivnicí Na Skále a v křižovatce ulic Na Skále a Choceradské. 
Upozornila na zhoršenou dopravní situaci především pro autobusy, které mají problém se 
vytočit, když stojí automobily po obou stranách až do křižovatky. Vznesla svoji obavu, že 
s budoucí výstavbou chodníků v ulici Choceradská, budou řidiči chodník využívat pro 
zaparkování vozidel a poukazovala i na to, jak se z rekonstruované návsi stalo parkoviště. 
Konstatovala, že komise udělala maximum pro zajištění úpravy dopravního značení a nyní 
je na vedení obce, aby zajistila poptávkové řízení na projekt a následně i na společnost, 
která by dopravní značení realizovala, nikoliv však značení dočasné, ale trvalé. Upozornila 
na to, že i na fotografiích předložených zastupitelem panem Churáčkem je patrné, že 
mimo vyhrazené parkovací stání stojí i obecní multikára a je tak klidně možné, že i jiní 



řidiči si mohou myslet, že se dá u obchodu parkovat kde koho napadne. Komise proto 
doporučuje, aby starostka na tento nešvar upozornila své zaměstnance.  

Členka komise již 23. listopadu 2022 předkládala podnět a návrh řešení ve věci zajištění 
bezpečnosti chodců na komunikaci ulice Choceradská, chodníku před Pivnicí Na Skále, 
protože chodník ve velké míře funguje jako parkoviště a chodci musí zaparkovaná vozidla 
obcházet po dopravně velmi vytížené komunikaci Choceradská. 

Komise doporučuje okamžité obnovení vodorovného dopravního značení (V 12c) v ulici 
Choceradská, před Pivnicí Na Skále. V roce 2017 zde bylo schváleno PČR dopravní 
značení, a ještě v roce 2019 před zahájením rekonstrukce komunikace bylo patrné. Po 
rekonstrukci komunikace ulice Choceradská stavební komise nezajistila obnovení 
stávajícího vodorovného značení a nešvar s parkováním na chodníku se začal opakovat. 
Komise mnohokrát upozornila na to, že opakující se vzor betonových kostek chodníku 
v žádném případě neznačí, že je chodník určený k parkování vozidel, jak se chybně 
domnívají někteří zastupitelé a občané. Komise apeluje na komisi stavební, aby při 
rekonstrukcích komunikací dbala na obnovení vodorovného značení. 

 

Foto – zdroj Facebook „Pivnice Na Skále“ 

 

4. Ochrana přírody 

 

V roce 2023 byl na pozemcích VKP a přilehlých pozemcích opět pozorován výskyt 
chřástala polního. Výskyt chřástala polního byl potvrzen autorizovanými osobami a byl 
proveden i jeho odchyt. Dle vyjádření obecního úřadu neexistuje platná smlouva na 



údržbu VKP, zároveň obec Svojetice nečerpá dotaci ohledně chráněného chřástala 
polního. Už od roku 2004 existuje dotační program na ochranu hnízdišť chřástala polního. 
Vzhledem k tomu, že pozemky VKP splňují podmínky pro čerpání dotace, komise 
doporučuje podání žádosti o dotaci (dle podmínek KÚSK není možné provádět sečení luk 
před 15. srpnem, což je jednou z klíčových podmínek pro čerpání dotace). 

V únoru roku 2023 byla v těsné blízkosti VKP zahájena stavba. Tato stavba byla zahájena 
v rozporu s ustanovením § 152 odst. 3 písm. b) zákona č. 183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů. Komise ihned 
upozornila stavební komisi na tuto skutečnost a zároveň komise upozorňovala na 
porušení podmínek výstavby. Stavba byla zahájena bez platného stavebního povolení. 
Rozhodnutí ze dne 14. července 2020 pozbylo platnosti, neboť platnost „společného 
povolení“ byla stanovena na 2 roky. Komise žádala od stavební komise okamžitou reakci, 
vzhledem k tomu, že stavba probíhala v rozporu se zákonem a výstavba mohla ovlivnit 
VKP, což se později potvrdilo. Za stavební komisi reagoval jen člen komise pan Jiří Eigel, 
který předal kontakt na majitele firmy paní starostce.  

Komise doporučuje, aby obec Svojetice požadovala po stavebním úřadu okamžité 
zastavení všech stavebních činností, které probíhají v rozporu se zákonem.  

Na pozemku v lokalitě V Jamách probíhala výstavba i přes upozornění komise. Stavebník 
provedl výkop o délce cca 130 metrů, který se velmi rychle naplnil vodou. Tuto vodu se 
stavebník snažil odčerpat do přilehlého potoka. Znečištěná voda zasáhla vodní tok v 
délce cca 2 km a způsobila znečištění vodního toku i mimo katastr obce Svojetice v lese 
katastru obce Tehov. Na místo byla předsedou komise přivolána Policie ČR. Případem se 
zabývala jak ČIŽP tak MěÚ odbor životního prostředí a za tento přestupek byla 
stavebníkovi uložena sankce.  

Komise je toho názoru, že odčerpávání povrchových a podzemních vod z výkopu má 
negativní vliv na VKP. 

Komise vydala doporučení týkající se odstranění čtyř stromů, které představovaly 
potencionální hrozbu pro občany svou aktuální polohou. Tato opatření byla iniciována na 
základě informací poskytnutých samotnými občany, kteří vyjádřili své obavy ohledně 
bezpečnosti.  

Oceňujeme pozitivní přístup zaměstnanců obecního úřadu v řešení těchto situací a jejich 
aktivní přístup k zajištění bezpečnosti občanů. 

Od svého zvolení se komise vyjadřovala k několika žádostem o kácení stromů. Obecní 
úřad uvedl, že se komise vyřízením žádostí mnohdy nezabývá a vyjádření od komise 
obdrží až s měsíčním zpožděním a po několika emailových urgencích. Komise si není 
vědoma, že by ke zpoždění vyjádření k žádosti bylo způsobeno její nečinností. Jako příklad 
uvádí i fakt, že po svém zvolení vyřizovala žádosti z minulého volebního období. Zároveň 



poukázala na to, že některé žádosti obdržela po 56 dnech od jejich podání a na 
nejednotnost ohledně předávání žádostí. Některé žádosti komise obdržela osobně, 
některé přes datové úložiště a jiné prostřednictvím emailu. Komise je toho názoru, že by 
obecní úřad měl disponovat informačním systémem, který bude tyto požadavky evidovat 
a komise bude mít k těmto informacím online přístup. Komise k nařčení uvádí i fakt, že 
s obecním úřadem byl jak předseda, tak i ostatní členové komise opakovaně v kontaktu, 
osobním i telefonickém, a nikdo ze zaměstnanců nikdy neupozornil, že by se komise 
nevyjádřila k nějaké žádosti. Předsedu několikrát kontaktoval až samotný žadatel, který 
se dotazoval na stav žádosti. Předseda naopak několikrát zasílal výzvu k předání žádosti 
nebo zasílal vyjádření komise bez kopie žádosti žadatele, aby byla žádost žadatele 
vyřízena co nejdříve (před koncem vegetačního klidu).  Vydat Rozhodnutí o žádosti ke 
kácení stromů je v kompetenci starostky obce, nikoliv komise pro životní prostředí a 
členové komise nemají vliv na termín vydání rozhodnutí, ani jak bude rozhodnutí znít.  

Komise je poradním orgánem. Výkonným orgánem obce je vedení obce, starosta, který za 
vydané rozhodnutí zodpovídá. 

Členka komise Hana Bajerová předala zastupitelům obce informaci o zřejmých 
nesrovnalostech mezi projektovou dokumentací stavebníka Slezská církev evangelická 
augsburského  vyznání, kterou zastupuje BK Stav Invest s.r.o., s návrhem, aby obec 
podala ve stavebním řízení námitky k projektové dokumentaci z důvodu zřejmých 
nesrovnalostí mezi předloženou dokumentací ke stavbě 9 rodinných domů o dvou 
bytových jednotkách a skutečným stavem pozemků, na kterých se má výstavba 
uskutečnit, a to ve věci ochrany přírody a krajiny a vodních toků. Obec na předloženou 
informaci a návrh nereagovala. 

Komise pro životní prostředí obce Svojetice projednala žádost stavebníka BK Stav Invest 
s.r.o. o povolení kácení stromů pro novou výstavbu. Shledala nesoulad mezi projektem 
stavebníka a skutečným stavem stromů na pozemcích. Komise nedoporučila kácení 
dvou vzrostlých stromů kvůli velikosti jejich kmenů. Taktéž poukázala na nesrovnalosti v 
dokumentaci stavebníka, která existenci vzrostlých stromů na dotčených pozemcích 
nezmiňovala. Upozornila na výsledek petice, ve které občané projevili nesouhlas s 
poškozováním přírody. Komise rozhodla postoupit žádost o kácení orgánu ochrany 
přírody pro další posouzení a vydání závazného stanoviska. Aniž by o žádosti příslušný 
správní orgán rozhodl došlo k odstranění stromů. Zástupce společnosti BK Stav Invest 
s.r.o neprodleně po odeslání vyjádření komise telefonicky kontaktoval předsedu komise 
a „naléhavě požadoval vydání souhlasného stanoviska komisí“. Komise své stanovisko 
nezměnila. 



 

Komise žádá Obecní úřad Svojetice, aby co nejrychleji zjednal nápravu a vyzval 
stavebníka, aby v souladu s podmínkami vydaného stanoviska obcí zajistil likvidaci 
odpadů ze stavby, které se nacházejí v ochranném pásmu vodního toku Jevanský potok 
a v Jevanském potoce samotném, a aby byly dodržovány platné zákony O ochraně přírody 
a krajiny a Vodní zákon. 

 

 

Komise v roce 2022 předkládala návrh na obnovení sladkovodních ekosystémů – určení 
vhodných míst pro vybudování tůní na obecních pozemcích. Komise doporučovala 
provedení zkušebních výkopů na parc. č. 161/1, 173/6, 172/1 v k.ú Svojetice a 
vyhodnocení, zda je v dané lokalitě budování nových tůní v krajině vhodné. Přestože 
komise s důvodovou zprávou seznámila zastupitele v dostatečném předstihu, 
neobdržela od zastupitelů žádnou připomínku. Zastupitelstvo (zastupitelé Svojetice 
2018)  tento návrh nepodpořilo a podpořilo předložený návrh starostky Martiny 
Vedralové, která navrhla vypracovat podrobnou analýzu prostředí lokality V Jamách, v 
průběhu nejméně jednoho roku sbírat údaje pro vyhodnocení této lokality, doložit zprávu 



dotčených orgánů (Povodí), že obec Svojetice leží v záplavovém území, doložit podklady 
pro vyhodnocení prospěchu využití této lokality, prospěchu pro občany obce, doložit 
údaje o odborné firmě, která provádí průzkumy a vyhodnotí výsledky průzkumu, 
vypracovat finanční analýzu nákladů pro průzkum a případný záměr vybudování tůní. 
Dále prověřit vhodnost lokality nad rybníkem k vytvoření tůní.  

Komise se zabývala vyhodnocením všech podkladů a analýz, které má obec k dispozici. 
Například vycházela ze studií: Studie odtokových poměrů v k.ú. Svojetice (VRV 2018); 
Vsakování srážkových vod ve Svojeticích na lokalitě „V Jamách“ (Brýda 2018); 
Hydrogeologické poměry ve Svojeticích na lokalitě „V Jamách“ (Kněnický 2018); 
Geologický průzkum pro vsakování na lokalitě Svojetice „V Jamách“ parcela č. 173/2 
(Lipavský 2012); Studie odtokových poměrů včetně návrhů možných protipovodňových 
opatření v povodí Sázavy (VRV + DHI); a dalších podkladů jako například: Hlavní situace 
odvodnění pozemků JZD Jiskra-Srbín-provoz Svojetice a úpravy Jevanského potoka 
(„Situace II.“). 

 

Návrh komise pro vybudování tůní je v souladu se všemi studiemi a představuje jeden 
z nejefektivnějších nástrojů pro zadržení vody v krajině a podporu biologické 
rozmanitosti. Návrh byl zároveň i v souladu s připravovanou změnou ÚP č. 2, kterou 
zastupitelstvo zrušilo v roce 2020, přestože připravovaná změna ÚP vycházela ze závěrů 
výše uvedených studií. Až později komise zjistila, že starostka obce Martina Vedralová 
nechala zpracovat na lokalitu zastavovací studii, která měla zajistit výstavbu na obecních 
pozemcích, na kterých je vyhlášen VKP.  Až na základě vypracované studie požádala 
starostka o zpracování účelového posudku, pro zrušení VKP v lokalitě „V Jamách“. 

Komise hodnotí tento postup starostky za velmi pochybný, protože schválení 
zastavovací studie neprošlo zastupitelstvem obce a zároveň zpracování takové studie je 



přímo v rozporu s výsledky studií, které obec nechala na lokalitu „V Jamách“ v minulosti 
zpracovat.  

Jednalo se tak o svévolné jednání starostky, která má hájit zájmy všech občanů 
s ohledem na zachování kvalitního života v obci, a nejen s ohledem na finanční 
obohacení. Komise proto vyzývá starostku obce, aby uhradila veškeré náklady spojené 
s vypracováním studie, posudků, případně právních služeb a dalších nákladů spojených 
s vypracováním zastavovací studie „V Jamách“ a podáním žádosti o zrušení VKP, na 
transparentní účet obce Svojetice do jednoho měsíce. 

Členka komise se účastnila semináře OPŽP – specifický cíl 1.6 v projektovém schématu 
AOPK ČR. Výstupem je informace o možnosti žádat o dotace na obnovu, popřípadě 
výstavbu mokřadů, a i jiných forem ochrany přírody. Komise navrhla využít této dotační 
možnosti k vybudování tůní a mokřadu na obecních pozemcích vyhlášeného VKP. 

5. Odpadové hospodářství 

Komisi byla v roce 2023 obecním úřadem předložena nabídka na rozbor směsného 
komunálního odpadu, kterou zpracovala společnost Arch consulting. Rozbor byl firmou 
proveden v roce 2022 za účelem zjištění třídění jednotlivých druhů odpadů. Komise tuto 
nabídku odmítla s odůvodněním, že není jasné, jaký měl rozbor dopad na občany v 
minulosti na vzorku několika popelnic. Vlastníci nemovitostí mají možnost využití všech 
druhů popelnic na tříděný odpad a nádob na tříděný odpad stále přibývá. Přesto, že 
občané komunální odpad třídí, obec jim stále udržuje poplatek za komunální odpad v 
zákonem dané nejvyšší možné částce a nezohledňuje úspěšné třídění odpadu. 

Členka komise na základě předložených podkladů obce zpracovala a předložila 
zastupitelům do programu veřejného zasedání 23. listopadu 2022 podnět ve věci změny 
sazby poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci pro rok 2023 a navrhla 
snížení poplatku z 1 Kč za litr odpadu na 0,75 Kč za litr odpadu. Návrh na snížení poplatku 
nebyl zastupitelstvem odsouhlasen. 

V průběhu roku se na komisi obraceli občané s problémy ohledně vývozu odpadu. 
Přestože byla nádoba na tříděný odpad umístěna na předem stanoveném místě, nedošlo 
chybou svozové společnosti k vyprázdnění nádob. Místostarosta Tomáš Kárník v těchto 
případech doporučuje, aby se občané obraceli přímo na svozovou společnost FCC, 
přestože za svoz odpadu je odpovědná místní samospráva, která má uzavřenou smlouvu 
se společností. 

Komise v těchto výjimečných případech, kdy posádka přehlédne nádobu na odpad, 
navrhovala dvě řešení. Vývoz popelnice (pokud má svozová společnost cestu při vývozu 
v jiné obci) nebo poskytnutí pytle na odpad. 

6. Kanalizace a odvádění dešťových vod 



Začátkem srpna komise upozornila na nutnost pročištění dešťové kanalizace, konkrétně 
upozornila na kanalizaci v ulici Choceradská. Obecní úřad tuto informaci přijal a s žádostí 
o vyčištění se obrátil na Krajskou správu a údržbu silnic Středočeského kraje.  

Začátkem roku 2024 komise zjistila nefunkčnost dalších kanalizačních systémů pro 
odvod dešťových vod. Konkrétně se jednalo o kanál v ulici Kamenická. Komise 
doporučuje, aby starostka obce pověřila pracovníky údržby pravidelnou kontrolou 
kanalizačního systému pro odvádění dešťových vod, a to minimálně 2x ročně. V případě 
nutnosti by provedli i nezbytnou údržbu.  

7. Veřejný pořádek 

Komise obdržela v roce 2023 výzvu od starostky obce Svojetice k řešení situace parkování 
vozidel na pozemcích, které nejsou ve vlastnictví obce Svojetice a nejedná se ani o 
komunikaci v katastru obce Svojetice. Výzva obsahovala nepodložené informace a 
takovou výzvou se komise nezabývala.  

Koncem minulého roku obdržela komise informaci o opakovaném pořádání hlučných 
akcí na hrázi u nádrže. Občan upozornil na pravidelnost těchto událostí. Tato stížnost 
představovala první případ, který komise od svého zvolení obdržela. V případě 
opakovaného výskytu této stížnosti bude komise pečlivě prověřovat situaci a předloží 
případné návrhy na řešení, jako je například úprava veřejné vyhlášky. 

Komise nedávno odhalila nelegální skládku na hranici katastru obce Svojetice, směrem 
na Struhařov. Je pravděpodobné, že odpady pocházejí z přilehlého pozemku, který je 
částečně neoplocený, protože jeho oplocení je buď chatrné nebo zcela rozpadlé. Na 
tomto pozemku se nachází významné množství odpadu. Vzhledem k této situaci komise 
doporučila, aby obecní úřad okamžitě kontaktoval majitele pozemku a vyzval jej ke 
zjednání nápravy. Lokalitu okolí pozemku (lesa) navrhla uklidit v rámci akce Čistý Ladův 
kraj.  

Členové komise veřejného pořádku, dopravy, životního prostředí a odpadového 
hospodářství navrhli v září 2023 na pracovní schůzce zastupitelům, aby obec pořídila 
odpadkové koše na psí exkrementy. Zastupitelé se shodli, že v první etapě vybere komise 
veřejného pořádku 5 míst, kde budou koše umístěné. Pokud se koše na psí exkrementy 
osvědčí, bylo by možné koše doplnit na další místa. Hana Bajerová komunikovala v září 
s obecním úřadem konkrétní místa (čísla pozemků), kde je vhodné již zakoupené koše 
umístit. K dnešnímu dni instalace košů na psí exkrementy neproběhla. 

Komise se také opakovaně zabývala hlášením občanů na nepovolené pálení na 
otevřeném ohništi. Velmi často se jednalo o likvidaci stavebního odpadu nebo čerstvě 
pokácených dřevin. Takové přestupky komise řešila na místě přímo s majiteli pozemku a 
v drtivé většině se podařilo nalézt shodu na řešení, při kterém nedocházelo ke 
znečišťování ovzduší v obci spalováním materiálů. V případech, kdy nebylo možné 
vlastníka osobně kontaktovat, komise kontaktovala majitele písemně. Obec Svojetice 



pro likvidaci odpadu zajišťuje pro vlastníky nemovitostí, které se nacházejí v katastru 
obce, jednak odpadové nádoby na tříděný odpad a dále zajišťuje přistavení kontejnerů na 
odpad v určených termínech a místech v obci, které lze nalézt na webových stránkách 
obce. 

Komise se celkově zabývala mnoha desítkami případů různého charakteru. Některé 
vyřešili členové komise domluvou s občany, jiné předáním na příslušný orgán a 
některé za součinnosti Obecního úřadu Svojetice. Je nezbytné upozornit na fakt, že 
všichni členové komise jsou neuvolnění a vykonávají funkci mimo pracovní dobu a 
ve svém volném čase. Dle ohlasů občanů vykonává komise svojí funkci velmi dobře. 
Občanům by měla být k dispozici hlavně starostka obce nebo místostarosta, ale ti 
podle reakcí občanů často nejsou k zastižení, a proto se přímo obracejí na 
neuvolněné zastupitele příslušné komise. Z výše uvedených faktů je patrné, že práce 
starostky obce má celou řadu nedostatků a za velké selhání je vnímána činnost 
stavební komise (za kterou odpovídá také starostka obce), což dopadá na 
každodenní život občanů naší obce. Starostka obce a komise stavební nevykonávají 
své povinnosti řádně. Často jednají v rozporu se zákonem a málokdy v zájmu občanů 
obce. I na nedávném zasedání bylo upozorněno kontrolní komisí na to, že starostka 
obce fatálně selhává v oblasti manažerského řízení.  

Zastupitelé by proto měli zvážit odvolání starostky obce! 

Na závěr opět zdůrazňujeme, že komise společně s výbory jsou pouze iniciativními a 
poradními orgány starostky obce Svojetice, jejich věcné připomínky a doporučení 
jsou ovšem jen zřídka vyslyšeny.  

Za komisi veřejného pořádku, dopravy, životního prostředí a odpadového hospodářství 
obce Svojetice 

Jakub Honc (předseda komise), Hana Bajerová, Jarmila Černá 


